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Udvalget for Forskning, Innovation og Videregående Uddannelser har den 2. 
februar 2012 stillet følgende spørgsmål 6 (B 10) til ministeren for sundhed og 
forebyggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 
Bertel Haarder (V).

Spørgsmål 6 ad B 10:
”Vil ministeren oplyse, om udgifterne til besparende ny teknologi kan lægges 
oven i projekterne og finansieres over driften?”

Svar:
Som fastlagt af den tidligere regering pålægges de enkelte kvalitetsfondspro-
jekter en effektiviseringsgevinst. Gevinsten vil indgå som finansieringsbidrag af 
ny sygehusaktivitet og indgår dermed ikke i finansieringen af byggeriet. 

Herudover drøfter regeringen og Danske Regioner i øjeblikket mulighederne 
for at give låneadgang til energiinvesteringer, som gør sygehusbyggerierne 
mere energivenlige. Det vil kunne ske ved at give låneadgang til energitiltag, 
der ligger ud over den såkaldte lavenergiklasse 2015 i bygningsreglementet. 
Det skal fremme et reduceret energiforbrug, der hvor det vil være en fornuftig 
investering.

Med venlig hilsen

Pia Olsen Dyhr     /      Hanne Agerbak
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